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»Talumov interni ~asopis je naredil
velik korak naprej! Vse ~estitke. Le
tako naprej,« je zapisala novinarka in
urednica Jana Petkov{ek ob pregledu
Aluminijev. Prijavili smo se namre~ za
nagrado Papirus 2009, ki jo vsako leto
podeljuje Slovensko dru{tvo za odno-
se z javnostmi. Kon~ali smo sicer kar
dale~ od vrha, vendar je bolj pomem-
bno, da smo dobili bolj{e ocene kot
prej, da rastemo, vrh pa je tako »re-
zerviran« za profesionalne ekipe Go-
renja, Krke, Telekoma, Simobila, Leka
in drugih.

Poleg omenjene pohvale so zgovorna
tudi mnenja preostalih ocenjevalcev,
na primer: »poudarek na ljudeh, dobro
zasnovan intervju, podpore zaposlenih
vodstvu v te`avnih trenutkih, odlo~-
nost, ponos zaposlenih nad podjetjem
so zna~ilnosti, ki ob prebiranju napra-
vijo mo~en vtis, ob~utek, da cenijo
posameznika v podjetju, spodbude za
zavezni{tvo, pohvalno gojenje fotore-
porta`e in reporta`nega zapisa, tudi
kolumne z osebno in globoko vsebino
ne sre~a{ v vsakem internem ~asopi-
su, jezikovno ve{~e …« itd. 

S pripombami niso var~evali in neka-
tere nasvete bomo upo{tevali pri na-
daljnjem delu. Vsekakor upamo, da
tudi vi opa`ate na{o rast, da boste {e
naprej sodelovali v ~asopisu in nas
opozarjali zlasti na pomanjkljivosti.
Pri ohranjanju na{ega izvirnega pri-
stopa bomo najbolj upo{tevali va{e

mnenje, kajti zaradi v{e~nosti ali na-
grad ne bomo delali tako, kot nas `eli-
jo videti drugi. 

Odli~no smo se odrezali pri ocenje-
vanju naslovnic, saj smo dobili prvo
nagrado za najbolj{o naslovnico; pri-
pravil jo je Srdan Mohori~ v sodelo-
vanju z uredni{tvom. O tem lahko be-
rete v posebnem prispevku, ponovno
pa je objavljena tudi tista lepa in zgo-
vorna fotografija.

Odli~nost je primarna naloga za vse
dejavnosti. Tako je dr. Marko Hom{ak
za temeljne usmeritve razvoja Kontrole
kakovosti napovedal projekte, ki so
financirani iz sredstev, ki jih dodelju-
jeta dr`ava in Evropska unija. »Dru`ba
Talum se je kot eden izmed ve~jih
partnerjev v tem procesu konec junija
priklju~ila javnemu razpisu za razvoj
tako imenovanih centrov odli~nosti v
obdobju od 2009 do 2013. To je tudi
za DE Kontrola kakovosti prilo`nost,
da izkoristi svoje kadrovske in tehni~-
ne potenciale,« je poudaril. 

Dr. Hom{ak in Iztok Trafela sta
pripravila program, ki vsebuje 23 pla-
niranih aktivnosti na podro~ju ravna-
nja z okoljem in 26 na podro~ju varne-
ga in zdravega dela do leta 2011. Gre
za pomemben na~rt, ki ga je sprejela
Uprava dru`be in ga lahko podrobno
pregledate na spletnih straneh. V
tokratnem Aluminiju je to na{a glavna
tema, ki ji posve~amo tudi fotorepor-
ta`o.

Objavljamo poro~ilo s skup{~ine
Taluma. Najbolj nas je zanimalo
mnenje predsednika Uprave Danila
Topleka o razporeditvi dobi~ka in
odnosov z Elesom: »Glede na global-
no krizo, ki je prizadela tudi Talum, je
bil ta sklep pri~akovan in z na{ega
vidika najbolj gospodaren. S tem je
tudi sedanje vodstvo najve~jega delni-
~arja, Elesa, pokazalo pripravljenost
na sodelovanje z dru`bo Talum v teh
kriznih razmerah.«  Tako se je  kon~no
kon~alo nekajletno nagajanje najve~-
jega lastnika, stvari pa so spet postav-
ljene na pravo mesto.

V intervjuju boste spoznali novega
sodelavca Gregorja Jurka, zaposlene-
ga v Marketingu. Veliko zanimivega in
modrega je povedal, na primer: »Pri
nas v Talumu so vsi postopki gladko
stekli in tej »gladkosti« se ne morem
na~uditi.« Ali pa: »^e bi v Sloveniji
znali ohraniti vrednote iz socializma in
jih prilagoditi tr`nemu gospodarstvu,
bi bili zmagovalci.« Vredno je
natan~no prebrati!

Za konec samo {e nekaj misli, ki jih
boste – poleg drugega – na{li v tej
{tevilki: »In ~lovek, ki daje, ki si
prizadeva, ki je lojalen, pri~akuje, da
njegov trud ne bo prezrt. /.../ A to se
nikoli ne zgodi. /.../ Morda je ~as, da
preusmerite napore v drugo smer ali
pa stopite korak nazaj. Tam boste na{li
sami sebe s kupom `elja, ki ~akajo, da
jih izpolnite. A ne drugim, sebi.« 

Zavezni{tvo 

UVODNIK

IVO ERCEGOVI]
GLAVNI UREDNIK

»S tem je tudi sedanje 
vodstvo najve~jega
delni~arja, Elesa, 
pokazalo pripravljenost na
sodelovanje z dru`bo Talum
v teh kriznih razmerah.«
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PPookkoojjnniinnsskkaa  ddrruu`̀bbaa  AA,,  dd..  dd..
Pomembnosti dodatnega pokojnin-
skega zavarovanja se morda ne zave-
damo dovolj. O njem se spra{ujemo
nekaj let pred upokojitvijo ali ko pre-
sene~eno izvemo vi{ino pokojnine.
Odgovorno podjetje se mora zavedati
velikega pomena skrbi za svoje zapos-
lene, in to ne le med delovno dobo,
ampak tudi po njej. Le tako bo podjet-
je dele`no dru`benega ugleda in uspe-
ha tudi v prihodnje. 
Ena izmed tak{nih ugodnosti, ki jo
imamo talumovci, je kolektivno pros-
tovoljno dodatno pokojninsko zavaro-
vanje v Pokojninski dru`bi A. ^ez dve
leti, leta 2011, bo minilo `e deset let,
odkar smo s prvimi zavarovanci skle-
nili prve pogodbe. Z vsakomese~nim
nakazilom na na{ transakcijski ra~un
nam Talum omogo~a bolj{i `ivljenjski
standard in kakovostnej{e  pre`ivljanje
zaslu`ene upokojitve. 
Pokojninska dru`ba A je lansko leto
poslovala uspe{no. Zvi{alo se je {tevi-

lo zavarovancev (na 45.500), zvi{ale
so se tudi vpla~ane premije. Kljub glo-
boki finan~ni krizi so v dru`bi zavaro-
vancem kot edina pokojninska dru`ba
pripisali pozitiven donos. Za podjetja,
ki so leta 2001 pristopila k zavaro-
vanju z vpla~ili maksimalnih premij,
bo povpre~na dodatna pokojnina pre-
segala 50 evrov – sicer pa bo med 20
in 70 evri. ^̂ee  uuppoo{{tteevvaammoo  ddeejjssttvvoo,,  ddaa
jjee  ppoovvpprree~~nnaa  ppookkoojjnniinnaa  lleettaa  22000088
zznnaa{{aallaa  558800  eevvrroovv,,  ssee  bboo  ppookkoojjnniinnaa
ppoossaammeezznniikkuu  llaahhkkoo  zzvvii{{aallaa  ttuuddii  zzaa  1100
ooddssttoottkkoovv..
Dejstvo je, da bo javna pokojninska
blagajna (ZPIZ) zaradi posledic go-
spodarske krize {e bolj obremenjena.
Posledi~no bodo javne pokojnine ni`-
je, standard upokojencev pa vse
slab{i. Pokojninsko dru`bo A je usta-
novila skupina uglednih gospodarskih
dru`b z namenom, da v njej ~im bolj
ugodno zavarujejo svoje zaposlene in
tako prispevajo k njihovemu bolj{emu
standardu po upokojitvi.x

Dobi~ek iz poslovanja 
v rezerve

UPRAVA

DANICA HRN^I^

Zagotavljanje 
bolj{ega standarda 
ob upokojitvi

SLU@BE

TANJA MADJAR
FOTO: SRDAN MOHORI^

SS  sskkuupp{{~~iinnee  ddrruu`̀bbee  TTaalluumm
Dne 30. 6. 2009 je potekalo zasedanje
skup{~ine dru`be Talum, d. d., Kidri-
~evo. Uprava dru`be je na skup{~ini
delni~arje seznanila z Letnim in Kon-
solidiranim letnim poro~ilom dru`be
za leto 2008. Prav tako so se delni~arji
seznanili s Poro~ilom nadzornega sve-
ta za preteklo leto, upravi in nadzorne-
mu svetu pa podelili razre{nico.
Delni~arji so sprejeli sklep, da se bi-
lan~ni dobi~ek poslovnega leta 2008 v

vi{ini 179.162,34 evra v celoti raz-
poredi v druge rezerve iz dobi~ka. Za
revizorja za poslovno leto 2009 so
imenovali revizijsko dru`bo Renoma iz
Ljubljane. Skup{~ina je potrdila tudi
spremembe Statuta dru`be in spre-
membe v sestavi njenega nadzornega
sveta. Na  Elesov predlog je skup{~ina
odpoklicala dosedanjega ~lana nad-
zornega sveta Roberta Ro`i~a, name-
sto njega pa vanj imenovala Mirjana
Trampu`a.x
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V tokratni {tevilki Aluminija se lahko
seznanimo z aktivnostmi, ki so bile
zapisane v Programu za ravnanje z
okoljem ter varnost in zdravje pri delu
{t. 8/08. To je torej `e osma izdaja
Programa, odkar smo vzpostavili sis-
tema za ravnanje z okoljem (ISO
14001) ter varnosti in zdravja pri delu
(OHSAS 18001). 
Konec leta 2008 je dru`ba Talum izve-
dla celotno revizijo tveganja okoljskih
in varnostnih vidikov; revizija je vodi-
la do izdelave in odobritve Programa s

strani Uprave dru`be, ki zajema 23
planiranih aktivnosti na podro~ju rav-
nanja z okoljem ter 26 na podro~ju
varnega in zdravega dela za triletno
obdobje, to je od leta 2009 do 2011.

PPrrooggrraamm  zzaa  rraavvnnaannjjee  zz  ookkoolljjeemm

Iz pridobljenega okoljevarstvenega do-
voljenja konec leta 2007 je razvidna
zahteva, da morajo upravljavci naprav,
ki lahko povzro~ajo onesna`enje ve~-
jega obsega (IPPC), prilagoditi obrato-

vanje naprav novim, ostrej{im zahte-
vam, ki bodo za~ele veljati 1. 1. 2011.
Nove zahteve se nana{ajo predvsem
na ni`je koncentracije celotnega prahu
(z 20 mg/m3 na 5 mg/m3) in skupnih
organskih snovi (z 200 mg/m3 na 
50 mg/m3) v zrak. Ti dve zahtevi se
nana{ata na izpuste emisij snovi v zrak
v DE Anode in DE Rondelice. Najve~je
zni`anje emisij celotnega prahu v zrak
je predvideno za podro~je litja alu-
minija v DE Gnetne zlitine (s 50 mg/m3

na 5 mg/m3). V Programu so razvidne
tudi aktivnosti za u~inkovitej{o rabo
energije in prepre~evanje trajne rabe
biocidov v DE Energetika. Podro~ju
ustreznej{ega ravnanja z aluminijevo
`lindro in livarskimi peski bosta
namenjeni aktivnosti v DE Livarske zli-
tine in DE Ulitki.
Ker zaradi zelo zaostrenih gospodar-
skih razmer letos ne pri~akujemo no-
benih investicij, bo ta ~as namenjen za
pripravljalne faze razli~nih projektov,
ki bi se, po do sedaj razpolo`ljivih
informacijah, morali kon~ati do leta
2011. Velika verjetnost je, da bo treba
v ta namen spremeniti oziroma dopol-
niti okoljsko zakonodajo, o ~emer smo
`e opozorili pristojne na Ministrstvu za
okolje in prostor. 

PPrrooggrraamm  zzaa  vvaarrnnoosstt  iinn  zzddrraavvjjee  pprrii  ddeelluu

Aktivnosti iz Programa za varnost in
zdravje pri delu so vezane predvsem
na izbolj{anje delovnih razmer, zmanj-
{anje resnosti in pogostosti po{kodb
pri delu ter zni`evanje hrupa v delov-
nem okolju.
Nadaljnja sanacija in zni`evanje hrupa
sta predvidena na ventilatorju pe~i T4
v DE Livarske zlitine, odstranjevanju

kopeli in sive litine v DE Anode, skla-
di{~u odpadnega aluminija in v DE
Rondelice na pakirni liniji.
Med stalne Talumove aktivnosti spada
zni`evanje resnosti in pogostosti po-
{kodb pri delu. V ta namen so predvi-
dene spremembe na sistemu pokri-
vanja in gretja livnih `lebov v DE
Livarske zlitine ter predlagana poso-
dobitev na sistemu rezanja in varjenja
anodnih nosilcev. V DE Gnetne zlitine
je predvidena izdelava podestov ob
livnih `lebovih in dodatna za{~ita ob
delu na vi{ini pri pripravi taline.
Najve~ aktivnosti v novi izdaji Progra-
ma je predvidenih za izbolj{evanje raz-
mer na delovnih mestih. V DE Izpa-
rilniki je planirana nabava ergonagib-
nikov, v DE Ulitki pa izdelava prezra-
~evanja in avtomatizacija litja, in to do
izvedbe ogrevanja v nabavnem skla-
di{~u. V DE Vzdr`evanje so na po-
dro~ju izbolj{anja delovnih razmer v
Program zapisali ve~ aktivnosti, ki ne
zahtevajo ve~jih finan~nih vlaganj.
Izdelali bodo razne podeste, stojala,
nosilce in konzole, s katerimi si bodo
olaj{ali delo ter nabavili opremo za
varno delo na vi{ini in globini ter do-
datno posodobili dolo~eno delovno
opremo.
Program za ravnanje z okoljem ter var-
nost in zdravje pri delu je trenutno za
vse sodelavce dostopen v informacij-
skem dokumentacijskem sistemu ter
pri vodjih DE in slu`b, kmalu pa bo
omogo~en dostop do dokumenta tudi
na intranetni strani Taluma.
Kljub krizi, ki jo ob~utimo v Talumu, v
Programu ponovno izkazujemo svojo
zavezanost in skrb za okolje ter varna
in zdrava delovna mesta.x

Nov program
za ravnanje z okoljem 
ter varnost in 
zdravje pri delu

OKOLJE-VARNOST-ZDRAVJE

DR. MARKO HOM[AK,
IZTOK TRAFELA
FOTO: SRDAN MOHORI^

Dr. Marko Hom{ak Iztok Trafela

»Delaj kakovostno 
na vseh podro~jih takrat, 
ko te nobeden ne gleda.«
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PPoolllleettnnii  rreezzuullttaattii  DDEE  KKoonnttrroollaa  kkaakkoo--
vvoossttii

V prvi polovici leto{njega leta smo v
DE Kontrola kakovosti za notranje in
zunanje naro~nike analizirali 10.140
parametrov in 29.039 spektroskopskih
vzorcev ter izvedli 8.363 mehanskih
preiskav. Na prvi pogled so to visoke
{tevilke, vendar bele`imo najve~ji pa-
dec (pribli`no 40 odstotkov glede na
leto 2008) na podro~ju spektroskop-
skih dolo~itev vzorcev, in to zaradi
zmanj{anja proizvodnje elektroliznega
aluminija in manj{e proizvodnje v
livarnah. 
Rezultat je glede na razmere v proiz-
vodnji pri~akovan in skladen s plani-
ranimi storitvami za leto 2009. Pri
dolo~itvah parametrov je upad manj{i
za pribli`no 25 odstotkov, medtem ko
pri mehanskih preiskavah ostajamo na
ravni lanskega leta. Laboratorijske
storitve so po eni strani rutinske
preiskave, ki jih merimo v tiso~ih
analiziranih vzorcev oziroma para-
metrih, po drugi strani pa se v zad-
njem obdobju pove~uje {tevilo dodat-
nih raziskav, ki se merijo v dnevih ali
celo tednih, za kar postaja 36-urni

delovnik v nekaterih primerih celo pre-
kratek.
Pri vseh sodelavcih DE Kontrole kako-
vosti je opaziti veliko pripravljenosti za
sodelovanje, po`rtvovalnosti in zavze-
tosti pri delu, iz ~esar nujno sledijo
uspehi na podro~ju dviga kakovosti in
znanja ob hkratnem zmanj{evanju

stro{kov. Naj v nadaljevanju navede-
mo le nekatere.
Slovenska akreditacija je potrdila
dru`bi Talum, d. d., DE Kontrola ka-
kovosti zaupanje v vzpostavljeni sis-
tem kakovosti in izpolnjevanje tehni~-
nih zahtev ter usposobljenost z novo
izdajo priloge k akreditacijski listini

Dvig kakovosti 
in zmanj{evanje 
stro{kov

DE KONTROLA KAKOVOSTI

DR. MARKO HOM[AK
FOTO: SRDAN MOHORI^

Drago Dugolin popravlja dozirnik

»Temeljne usmeritve 
DE Kontrola kakovosti 
zajemajo razvoj, raziskave
in zdru`evanje postopkov,
pove~evanje spektroskopskih
analiz. Tako na svoj na~in
prispevamo k racionalizaciji
in u~inkovitosti.«
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LP-045 z dne 18. maja 2009, kar je
mogo~e preveriti na spletni strani
www.sa.gov.si. Tako je potrjen raz{ir-
jeni obseg akreditiranih metod z meto-
dami za dolo~itev klorida, sulfata in
nitrata v vodah z ionsko kromatografi-
jo in dolo~anje temperature v odpad-
nih plinih, tako da ni ve~ potrebe po
iskanju zunanjih izvajalcev za tovrstne
preiskave.
Sodelovali smo v dveh medlaboratorij-
skih primerjalnih presku{anjih vod, ki
sta ju vodila Kemijski in{titut v
Ljubljani in Aquacheck v Veliki Brita-
niji. Pri obeh primerjavah je bilo sode-
lovanje zelo uspe{no. S Hydro Alumi-
niumom smo sodelovali tudi pri med-
laboratorijski primerjavi aluminijevega
fluorida, rezultati pa bodo uporabljeni
pri pripravi novega standarda ISO. S
Hydro Aluminiumom (Årdal, Karmøy,
Kurri Kurri, Sunndal, Slovalco) smo
sodelovali pri pripravi in analizah pet-
najstih referen~nih materialih z ozna-

kami HAL_BA 38-52 za elektrolitske
kopeli za dolo~evanje nizkih vrednosti
prebitka AlF3 v kriolitu, tj. kislosti. Re-
feren~ni materiali bodo tako slu`ili za
pripravo umeritvenih krivulj na difrak-
tometrih (XRD) elektroliz, kar do sedaj
ni bilo mogo~e oziroma je bilo te`e
izvedljivo.
Na novem rentgenskem fluorescen~-
nem spektrometru (XRF) so analize
predvsem hitrej{e in zajamejo ve~ pa-
rametrov hkrati, analiziramo pa tudi
nekatere materiale, ki smo jih doslej
analizirali na klasi~en na~in. Oprav-
ljamo tudi kvalitativne analize tako
imenovanih neznanih vzorcev. 
Temeljne usmeritve DE Kontrola
kakovosti zajemajo  razvoj, raziskave
in zdru`evanje postopkov, pove~eva-
nje spektroskopskih analiz. Tako na
svoj na~in prispevamo k racionalizaci-
ji in u~inkovitosti. To je dobra osnova
za vklju~evanje v razvojno-razisko-
valne projekte in sodelovanje v njih. Ti

projekti so financirani iz sredstev, ki
jih za ta namen dodeljujeta dr`ava in
Evropska unija. Dru`ba Talum se je
kot eden izmed ve~jih partnerjev v tem
procesu konec junija priklju~ila javne-
mu razpisu za razvoj tako imenovanih
centrov odli~nosti v obdobju od 2009
do 2013. To je tudi za DE Kontrola ka-

kovosti prilo`nost, da izkoristi svoje
kadrovske in tehni~ne potenciale. Kaj
ve~ bo znanega po odlo~itvi Mini-
strstva za visoko {olstvo, znanost in
tehnologijo o potrditvi oziroma izbiri
prijavitelja za Center odli~nosti za pro-
cesne in inovativne tehnologije konec
julija letos.x

^rpanje aluminija
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ZZaa~~eelloo  ssee  jjee  ss  sspprreemmeemmbbaammii,,  kkii  ssoo  ss
sseebboojj  nnoossiillee  ssttrraahh,,  ooddppoorr,,  nnoovvee  nnaalloo--
ggee,,  nnoovvaa  zznnaannjjaa,,  vvee~~jjoo  zzaappoosslljjiivvoosstt..

Odnos do sprememb in odziv nanje se
od posameznika do posameznika raz-
likuje in je odvisen predvsem od tega,
koliko smo za spremembe sploh do-
jemljivi. Tako se nekateri po~utijo kot
ribe v vodi, ~e se okoli njih venomer
kaj spreminja, so celo (so)ustvarjalci
sprememb. Drugi raje po~akajo, da
vidijo, kaj se bo iz stvari »izcimilo«, in
nato sledijo, sprejmejo spremembe.
Tretji se jih bojijo in jih zavra~ajo. 
Spremembe najve~krat povzro~ajo
nelagodje, strah, odpor, cinizem ...,
skratka predvsem negativna ~ustva, ki
nas ovirajo v na{em delovanju, raz-
mi{ljanju, nam jemljejo energijo in
kratijo spanec.
Spremembe lahko do`ivljamo tudi
druga~e. Lahko nam predstavljajo iz-
ziv, prilo`nost, da se nau~imo nekaj
novega, napredujemo na delovnem
mestu, mo`nost za nadaljnjo zaposli-
tev pri obstoje~em ali drugem delu. 
Za nas kot posameznike je pomemb-
no, da smo v procese sprememb ~im
bolj vklju~eni, da v njih aktivno
sodelujemo. Pomembno je, da razu-

memo, zakaj so spremembe nujne, kaj
nam bodo prinesle (tako na ravni
posameznika kot na ravni podjetja),
kak{na bo na{a vloga v njih.

KKaakkoo  ssoo  ssee  vv  sslluu`̀bbii  zzaa  ffiinnaannccee  iinn
rraa~~uunnoovvooddssttvvoo  lloottiillii  sspprreemmeemmbb??

Zaposleni v slu`bi Finance in ra~uno-
vodstvo so se odlo~ili dati  spremem-
bam  mo`nost, da se uresni~ijo, sebi
pa prilo`nost, da jih (so)oblikujejo.
Zavedajo se, da krize ne bo nih~e
re{eval namesto nas, da smo mi tisti,
ki lahko kot posamezniki in kot sku-
pina veliko naredimo za izhod iz krize.
Pri tem pa veliko vlogo igrajo znanje,
medsebojno zaupanje in sodelovanje.
Za svojo prihodnost smo najprej
odgovorni mi sami. Znanje je (edini)
kapital posameznika, ki ga lahko ves
~as nadgrajuje, dopolnjuje ter s tem
sebi in sodelavcem omogo~i nadaljnji
obstoj in razvoj.  
Z odhodom treh sodelavcev iz Alina se
je na podro~ju ra~unovodskih del za
dru`be v lasti Taluma postavilo ve~
vpra{anj: kako re{iti problem, kako na
novo organizirati delo, kdo bi ga lahko
opravljal? Zaposleni v Financah in
ra~unovodstvu so se zna{li pred veli-

kim izzivom in nalogami: prevzeti do-
datno delo, ki ga pred tem niso niti ob-
vladali, niti opravljali, niti imeli
potrebnih znanj in izku{enj. Vsak med
njimi je bil strokovnjak na svojem oz-
kem podro~ju (saldakonti, materialno,
devizno poslovanje …). Sedaj je nji-
hovo osnovno vodilo u~iti se, pridobiti
si kompleksna znanja, ki bi jim v
primeru izgube zaposlitve v Talumu na
trgu dela predstavljala pomembno
prednost pred drugimi iskalci zapo-
slitve, saj bodo obvladali ra~unovod-
stvo za manj{a ali srednja podjetja. Za
njimi so `e prve bilance. ^lan uprave
mag. Franc Visenjak in vodja ra~uno-
vodstva Daniel La~en sta vesela in
zadovoljna ter ponosna na svoje so-
delavke in sodelavce.
Kako so se delavci slu`be Finance in
ra~unovodstvo pripravili na nove
naloge in izzive, so nam povedali sa-
mi.

BBrriiggiittaa  LLuukkmmaann dela v tej slu`bi 23 let,
trenutno na podro~ju glavne knjige kot
knjigovodja II. Z odhodom delavcev iz
Alina je skupaj z Marijo Murko in Miro
Mur{ek na pobudo Daniela La~na pre-
vzela dodatna dela za h~erinsko pod-
jetje Vargas-Al. 

Prve bilance so za nami

SLU@BE

LILIJANA DITRIH
FOTO: SRDAN MOHORI^

Brigita Lukman (v sredini) s sodelavkama Matev` Mohorko

»Spremembe lahko 
do`ivljamo tudi druga~e.
Lahko nam predstavljajo 
izziv, prilo`nost, da se
nau~imo nekaj novega,
napredujemo na delovnem
mestu, mo`nost za nadaljnjo
zaposlitev pri obstoje~em 
ali drugem delu.«
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»V za~etku je bilo veliko strahu pred
novimi, neznanimi podro~ji. Glede na
to, da delam na podro~ju glavne
knjige `e 10 let, sem druga podro~ja
manj poznala. Najbolj problemati~no
je podro~je osnovnih sredstev, prav
tako dela v saldakontih kupcev in
dobaviteljev, obra~un DDV, bilanci-
ranje … Prvi mesec smo se ubadale z
»enostavnim« knji`enjem celotnih
ban~nih izpiskov, integracijo ra~unov,
statistiko, novimi kupci, dobavitelji …
Vsak dan je bilo kaj novega in nez-
nanega. Veliko ~asa nam vzame
u~enje za delo v sistemu BAAN, ki je
zelo zapleten in prepleten. Vsak dan
sprosti se u~imo, delamo, raziskuje-
mo ... Pri tem nam zelo pomagajo
sodelavci, ki so specialisti na drugih
podro~jih; ob tej prilo`nosti se jim
zahvaljujem za pomo~ in potrpljenje.
Za nami so prve bilance, ki smo jih
izdelale same, porabile smo ve~ ~asa
in energije kot tisti, ki to po~nejo vsak
mesec, ampak Daniel La~en kot odgo-
vorni jih je v celoti sprejel.

@alostna sem, ko sli{im delavce pred-
vsem iz delovnih enot, ki spra{ujejo,
kaj po~nemo v »beli hi{i«, ali pri nas
ni »vi{kov«. Pri nas se kriza pozna
samo pri pla~i, dela imamo ve~, kot
smo ga imeli, tako da je problem izko-
ristiti proste ure in dopust. Vesele
smo, da smo do sedaj pridobljeno
znanje uspe{no uporabile, in vemo, da
bo pri naslednjih bilancah la`e, a
u~enja {e vedno ne bo konec. Zave-
damo se, da dodatno znanje predstav-
lja ve~jo mo`nost za zaposlitev.«

IIrreennaa  ZZaaffoo{{nniikk dela kot knjigovodja
osnovnih sredstev. S prevzemom del
ra~unovodstva za potrebe dru`b v na{i
lasti se je pove~al tudi obseg njenega
dela na podro~ju osnovnih sredstev in
saldakontov dobaviteljev h~erinske
firme Vital.
»S  pridobivanjem novega znanja in
spretnosti se te polastijo ob~utki zme-
denosti in nesposobnosti. Pojavi se
nezadovoljstvo, ko ugotovi{, da je za-
~etno pri~akovanje te`e izpolniti, kot je
sprva kazalo. Po~asi pa se za~neta

razvijati samozavest in povezanost s
sodelavci. Najpomembneje je, da se
drug od drugega kaj nau~imo. Med
seboj prena{amo izku{nje, razvijamo
sposobnosti in znanje in sprejemamo
odgovornosti. Vse to nas privede do
skupnega razmi{ljanja. Sodelujemo z
idejami in mnenji, da v roku re{imo
probleme.« 

MMaatteevv`̀  MMoohhoorrkkoo dela na delovnem
mestu finan~nik II, kjer se ukvarja
predvsem s saldakonti dobaviteljev.
Ob svojem delu je prevzel {e ra~uno-
vodska dela za na{o najve~jo h~erin-
sko dru`bo Revital.
»Delo se je s~asoma nadgrajevalo, kot
se je spreminjala zakonodaja. Ves ~as
smo morali slediti spremembam, se
izobra`evati. Delo za Revital mi pred-
stavlja izziv, saj do sedaj pridobljeno
znanje lahko {ir{e uporabim. Revital je
zanimiv zaradi tega, ker ima {iroko
proizvodnjo, izvoz, je podjetje, ki se {e
vedno razvija. Ob pripravi prvih bilanc
se vsi {e u~imo, se usklajujemo. Do
konca leta se bo pojavilo {e kar nekaj

vpra{anj, problemov, ki jih bo treba
re{iti. Z delom bodo rasli na{e znanje,
samozavest in odgovornost – z ve~jo
gotovostjo bomo stali za posredova-
nimi podatki.« 

NNaattaa{{aa  TTuurrkk  LLii~~eenn dela na podro~ju
obra~una davka. Z odhodom sodelav-
ke Katje iz slu`be za plan in analize na
porodni{ki dopust je Nata{a sprejela
ve~ino njenih nalog.
» Prevzem novih nalog je bil zame
velik izziv. Spremembe dela sem bila
zelo vesela, kajti moje obi~ajno delo je
`e postalo rutina. Sámo delo, na~in,
njegova vsebina v slu`bi za plan in
analize se bistveno razlikujejo od
dosedanjega dela. Medtem ko so
rezultati nalog v Financah in ra~uno-
vodstvu hitreje re{ljivi in dostopni
uporabniku, je pri izdelavi kalkulacij to
dalj{i in bolj zapleten proces. Sode-
lavke in vodja slu`be za plan in analize
mi pri delu pomagajo z informacijami
in potrebnimi pojasnili, za kar sem jim
zelo hvale`na.«x

Irena Zafo{nik Nata{a Turk Li~en
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Skupaj bomo posku{ali spoznati
Gregorja Jurka, sodelavca iz Marketin-
ga, ki dela med nami {ele od januarja
lani. Skupaj pravim zato, ker ga tudi
sam ne poznam, ~eprav me kot ~lovek
zelo zanima in sem `e prej iz radoved-
nosti ob priliki kaj poizvedel o njem
pri sodelavcih in med be`nimi sre~a-
nji. Med sodelavci u`iva veliko zaupa-
nje. Velja za strokovnjaka in zelo prijet-
nega sodelavca, po naravi je tih, umir-
jen, vedno si vzame ~as za premislek,
zato so njegove besede natan~ne in
prepri~ljive. Nekateri govorijo, da
najraje poslu{a Avsenike, kolesari le
po ravnem, ima raj{i pivo kot vino, no-
gomet ga ne zanima, rad ima blondin-
ke, gleda z vi{ka – v vi{ino meri 199
cm, {tevilko ~evljev pa ima 41, pre-
hitro vozi po naselju … Govorice pa~.

Pogovarjali smo se z Gregorjem Jurkom

INTERVJU

Vesel 
sem, 
da sem
lahko del
te zgodbe

IVO ERCEGOVI]
FOTO: SRDAN MOHORI^
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Koliko od zgoraj omenjenega je
res?

Ha, ha, kjer je dim, je tudi ogenj, nekaj
bo `e dr`alo, vsaj pribli`no. Zrasel
sem do vi{ine 194 cm, zato mi tradi-
cionalna orodja Dravskega polja (kot
je recimo motika) ne le`ijo. Raje trgam
jabolka, poslu{am vso glasbo, pred-
nja~i pa moderna ~rnska duhovna glas-
ba (rap). Otrokoma najve~krat prebi-
ram pravljico Zvezdica Zaspanka (ki
ima zlate lase), tako da bo teorija o
blondinkah kar dr`ala. O prehitri vo`nji
(le zunaj naselja) pa bi lahko ve~ po-
vedala sodelavca Zvone in Marijan, ki
sem ju na slu`benih poteh `e ve~krat
sku{al prestra{iti, pa mi ni uspelo.
Nogomet pa veliko raje igram, kot pa
ga gledam. 

[e vedno si dovolj visok, da »gle-
da{ z vi{ka«. Saj sem si te govo-
rice izmislil, da lahko za~nemo
pogovor, pa smo nekaj novega le
spoznali. Od kod prihaja{? Nam
lahko pove{ kaj o svojem odra{-
~anju?

Prihajam iz Male~nika pri Mariboru,
kjer sem obiskoval tudi osnovno {olo
in kjer {e vedno `ivijo moji star{i.
Odra{~anje je potekalo brez ve~jih po-
sebnosti, najraje sem igral nogomet in
prebiral knjige. Lahko bi rekli, da sem
bil dolo~eno obdobje pravi »knjigo-
`er«. Ta konji~ek sicer zadnjih nekaj
let potiskam na stran, zamenjali so ga
otroka, gradnja, slu`ba in v zadnjem
~asu tudi {port. H knjigam se ponava-
di vra~am med dopustom, kje na
morju pod borovci, doma mi namre~
preostane ~as le za prebiranje dnevne-
ga ~asopisja v tiskani ali elektronski
obliki.

Ali si imel za {tudij ekonomije
kak{ne posebne razloge? Kaj te je
najbolj zanimalo?

Po kon~ani Srednji strojni {oli sem
kot ve~ina mladih »mozgal«, kaj si
sploh `elim postati. Moram re~i, da je
bila ekonomija stvar trenutnega navdi-
ha, ker me strojni{tvo ni dovolj zani-
malo, da bi se z njim profesionalno
ukvarjal, mi pa je poznavanje tehnike
kasneje koristilo pri vseh zaposlitvah.
Izbral sem si {tudij podjetni{tva, pri-
vla~ila me je misel, da bom lahko pri
tem {tudiju en dan v tednu pre`ivel v
mentorskem podjetju ter tako povezal
teorijo in prakso. Ta smer je bila takrat
edina na ekonomiji, ki je to omogo-
~ala.

Kak{en pomen in vpliv ima eko-
nomska znanost pri razvoju dru`-
benih razmer in v `ivljenju sploh?

V okviru {tudija smo obiskali tudi
Zdru`ene dr`ave in njihove {ole za
podjetni{tvo. Ta pot mi je dala misliti,
kaj slovenskim programom ekonomije
{e manjka. Tam namre~ otroke `e v
vrtcu navajajo na misel, da bodo kas-

neje odvisni samo od sebe. Glede na
to, da skupaj s preostalim svetom plu-
jemo v isto smer, smer krutega kapi-
talizma, menim, da bi tudi na{e otroke
morali za~eti privajati na nov sistem,
kjer ni vedno nekoga zadaj, ki bi tako
ali druga~e skrbel zate ali se namesto
tebe odlo~al o pomembnih stvareh, pa
naj bo to podjetje, dr`ava ali bli`nji so-
rodniki. Sistem, v katerega drvimo, ni
idealen, je pa realnost, na katero se bo
treba prilagoditi.

Vendar antropologinja dr. Vesna V.
Godina trdi, da bi Slovenija morala
ohranjati svoje vrednote, ki izhaja-
jo {e iz tradicije kme~ke popu-
lacije, ki je `ivela kolektivisti~ni tip
`ivljenja in so ljudje drug drugemu
pomagali. Trdi tudi, da brez resne
zavzetosti in odgovornosti delav-
cev ne more{ uspe{no proizvajati,
»saj ljudje razumejo, da ne morejo
dobiti ve~ denarja, lahko pa dobijo
ve~ spo{tovanja«. Kako kot pred-
stavnik mlaj{e generacije komenti-
ra{ te solidarnostne zna~ilnosti, ki
jih je socializem upo{teval?

^e ne bi svojih zgodnjih let pre`ivel v
socializmu, bi lahko samo vpra{al: kaj
je solidarnost? @al mi je, da je {ir{a
dru`ba na te vrednote relativno hitro
pozabila, {e ve~ja {koda je, da so na to
pozabili v {tevilnih podjetjih. »Zatego-
vanje« delavcev do skrajnosti {e
zdale~ ne prinese tak{nih rezultatov,
kot jih lahko prinese neka zdrava zah-
tevnost do podrejenih sodelavcev.
Preve~krat sem v praksi videl, da ljud-
je v ve~ini primerov ne odhajajo zara-
di denarja, temve~ zaradi klime, po-
manjkanja spo{tovanja, nekih ira-
cionalnih zahtev. ^e bi v Sloveniji

znali ohraniti vrednote iz socializma in
jih prilagoditi tr`nemu gospodarstvu,
bi bili zmagovalci. Mislim, da pri pre-
hodu iz enega sistema v drugega ni
zatajilo samo {olstvo, ampak dru`ba
kot celota.

Ali je prihod v Talum narekovala
kaka posebnost, usoda ali vi{ja
sila?

Ko sem pri{el prvi~ na razgovor, je
bilo to tudi prvi~, ko sem {el v Kidri-
~evem dlje od bencinske ~rpalke.
Podjetja nisem poznal, razen iz ~aso-
pisov, in {ele pred prvim razgovorom
sem se poglobil v zgodovino, proiz-
vodni program, dojel sem tudi pomen,
ki ga ima podjetje v regiji in {ir{e.
Pred tem sem namre~ ve~ino svojega
`ivljenja pre`ivel v bli`ini Maribora,
zato tudi nisem vedel, kaj pomeni
Talum ljudem, ki `ivijo v bli`ini tovar-
ne. Je pa imel Talum vedno dober
sloves, in ko menjuje{ slu`bo, so
tak{na podjetja seveda na vrhu spiska.  

Torej je med tabo in Talumom
nekaj le viselo v zraku. Vtis imam,
da si se hitro aklimatiziral, da si
sprejel klimo, ki vlada tukaj. Ali
lahko opi{e{ prve ob~utke? 

Dve stvari sta name pustili globok vtis
in se jima ~udim {e danes, ko grem
mimo »tovari{a Kidri~a«. Prva je ure-
jenost prostorov, tako upravne zgrad-
be, ki je poglavje zase, kot tudi vseh
proizvodnih enot. Druga stvar pa je
splo{na kultura oziroma odnos med
sodelavci, ki ga je mo`no opazovati na
sestankih, neformalnih sre~anjih. Ne
me narobe razumeti, v vsakem pod-
jetju se namre~ kdaj skregajo in pov-
sod je kdo s te`kim karakterjem ali pa

»S katere poroke v Sloveniji
ste `e pri{li trezni, la~ni in
ne da bi videli nevesto ali
sploh katero koli osebo
nasprotnega spola?«
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ima kdo izmed zaposlenih slab dan.
Ampak splo{no gledano, je ta odnos,
to vzdu{je, ki vlada tukaj, na zelo viso-
ki ravni in ga doslej {e nisem sre~al.
To je velika prednost, kar se je pokaza-
lo tudi v krizi. Kje drugje bi se obto-
`evali, kaj je kdo naredil in ~esa ne, da
bi bilo bolje, in tako ne pride{ nika-
mor. Pri nas v Talumu pa so vsi po-
stopki nekako gladko stekli in tej
»gladkosti« se ne morem na~uditi.  

V Talumu tudi ni nenehnih gro`enj
z brezposelnostjo. Ali to vsaj delno
ne potrjuje prej omenjene trditve o
solidarnosti in spo{tovanju med
zaposlenimi, kar Godinova {teje za
nujen pogoj za uspe{nost, ki nam
pomaga tudi v krizi?

Res je. Prepri~an sem, da bo Talum v
tej krizi »splaval«, ~e ne zaradi ~esa
drugega, gotovo zaradi tak{nega
odnosa. Vedno se i{~ejo re{itve, nikoli
problemi. Glede na to, da sem imel
prilo`nost spoznati razli~na okolja in
vzdu{ja, ki vladajo v teh okoljih, in
glede na to, da me je podjetni{ka kli-
ma podrobno zanimala `e med {tudi-
jem, menim, da vem, o ~em govorim.

Sli{i se tudi, da si pred Talumom
opravljal posebna, zanimiva dela. 

Svojo delovno pot sem po opravlje-
nem pripravni{tvu za~el v
Elektrokovini, v podjetju s 120 zapo-
slenimi, v oddelku za predstikalne na-
prave, kjer sem bil vodja nabave. Moje
delo je obsegalo celotno nabavo stra-
te{kih materialov na doma~em in tu-
jem trgu, spremljanje zalog in vsako-
dnevno usklajevanje s proizvodnjo. Po
dveh letih dela sem si `elel v prodajo.
Prilo`nost sem dobil v Mariborski li-
varni Maribor kot vodja prodaje arma-
tur za trge Bli`njega vzhoda. 

Ali nisi bil premlad za tak{no od-
govornost?

Bolj kot starost se mi zdi pomemben
odnos do dela, z dolo~enimi poslov-
nimi partnerji smo postali prijatelji in
se sre~ujemo {e danes. To je bilo zelo
zanimivo obdobje, kjer sem med po-
stavljanjem trga in iskanjem novih
kupcev prepotoval veliko dr`av. Tako
sem bil recimo v Egiptu, Sudanu,
Savdski Arabiji, Kuvajtu, Jordaniji,
Siriji, Libiji, Zdru`enih arabskih
emiratih, Omanu, skratka, skoraj pov-
sod. Slu`bene poti so ponavadi trajale
14 dni, in tudi ko so nas obiskali gost-
je iz arabskih dr`av, so zaradi enega
sestanka ostali vsaj 7 do 10 dni in
zanje je bilo treba poskrbeti tudi ~ez
vikend. Ker me otroka skoraj nista ve~
poznala, sem se odlo~il, da si poi{~em
slu`bo drugje. In tako sem pri{el v
Talum.

To je {e en razlog, da si moral pre-
voziti tisto bencinsko ~rpalko pred
Talumom. Ali si prinesel kak{ne
zanimive izku{nje iz njihovega
na~ina `ivljenja? 

Seveda. Delo na trgih Bli`njega vzho-
da je bilo zelo razgibano, nabralo se je
tudi kar nekaj ankedot, ki jih hranim za
vnuke. Ena od teh je bila recimo, ko
sem bil povabljen na poroko na{ega
partnerja v Jordaniji. Arabska klasi~na
poroka traja vsaj tri dni, s to razliko, da
smo bili `enske in mo{ki strogo lo~e-
ni, vsak v svojem {otoru, pili smo sa-
mo kokakolo, jedli smo namre~ {ele
drugi dan. S katere poroke v Sloveniji
ste `e pri{li trezni, la~ni in ne da bi vi-
deli nevesto ali sploh katero koli ose-
bo nasprotnega spola? 

Ali si s prihodom v Talum na{el
sebe?

Moja odlo~itev, da grem iz nabave v
prodajo, je bila pravilna, saj zelo rad
potujem, organiziram sestanke z nez-
nanimi kupci, predstavljam izdelek. To
rad po~nem, ker delo ni vezano samo
na pisarno, vedno spoznava{ nove lju-
di in {iri{ svoja obzorja in tako ena na-
loga ni enaka drugi. Delavec v prodaji
je oseba, ki mora re{iti vse dileme
kupca; dobro poznavanje izdelka je sa-
mo vrh ledene gore, spodaj se skriva-
jo {e poznavanje proizvodnih pro-
cesov in naprav, tudi iz drugih delov-
nih enot, poznavanje razli~nih finan~-

nih kazalnikov, jezikov, zavarovanja
razli~nih tveganj in {e kaj bi se na{lo. 

Pri{el si v najbolj kriti~nem obdob-
je tovarne.

Moj odnos do krize je morda druga-
~en, ker sem se vedno gibal v nesta-
bilnem okolju. Najprej za~ne{ delati za
dolo~en ~as, nato je nestabilno pod-
jetje, sedaj je nestabilen ves svet. Tudi
~e menja{ slu`bo, obstaja tveganje, ali
se bo{ zna{el v novem okolju. ^e bi
~akal, da se razmere uredijo, bi {e da-
nes ~akal s krediti, gradnjo hi{e, z dru-
`ino. Zaradi vsega tega se me ta kriza
ne dotakne, `ivim tako kot prej. 

Kaj pa Talum? Najve~ te`av ima DE
Gnetne zlitine. Katera dela v
Talumu ocenjuje{ za najbolj po-
membna?

Kar se ti~e podjetja, je to povsem dru-
ga zgodba. Na livarskih zlitinah smo
najprej do`iveli drasti~no zmanj{anje
proizvodnje, nato pa {e korenito spre-
membo v paleti ponudbe – od proiz-
vajalca prete`no primarnih zlitin na
osnovi elektroliznega aluminija smo
se premaknili na podro~je prodaje
zlitin z vi{jim odstotkom `eleza, ki te-
meljijo na odpadnem aluminiju. Ta
preskok je pomenil (upam, da za~as-
no) slovo od starih kupcev in prehod
na kupce, ki jemljejo primarnim po-
dobne zlitine. V tem prehodu vidim kot
delavec v prodaji svojo najve~jo odgo-
vornost. Nove kupce bo enostavno
treba pridobiti. Spoznal sem, da je bila
odlo~itev o drasti~nem zmanj{anju
proizvodnje edina pravilna. Sam delu-
jem v okviru omejenih mo`nosti pro-
daje in posku{am pripraviti teren za
~as, ko se bodo uredile svetovne cene
aluminija. Priprava terena pomeni ust-
varjanje baze kupcev, selekcioniranje
ciljnih kupcev, ki jemljejo `elene zli-
tine, obiskovanje novih kupcev in
podobno. Zaradi hitrih sprememb je
veliko ve~ dela z odlo~itvami, ki so
nam v obdobju pred krizo vzele veliko
manj ~asa.  

Tvoj {ef Zvone Banko je `e oktobra
lani opozoril na zmanj{anje proda-
je in na to, da kriza ne bo ob{la
Evrope. Predsednik Uprave mag.
Danilo Toplek pa je `e pred tem
napovedal, da bosta vsaj dve na-
slednji leti en sam boj za pre`ivetje.

Vse ka`e, da bo tako. Kako s svoji-
mi izku{njami vidi{ nas in Evropo v
tem boju?

O zdru`eni Evropi v ~asu krize ne
moremo govoriti, ker so se vse dr`ave
zaprle in sprejemajo samo odlo~itve,
ki re{ujejo njihovo doma~e gospo-
darstvo. Podobno je v podjetjih, zato
se lahko zanesemo le sami nase z
ukrepi, ki bodo nam v prid. Velika
prednost je, da imamo odlo~itve o
ukrepih proti krizi {e vedno v svojih
rokah in jih ne sprejemajo namesto
nas v kak{ni mednarodni korporaciji.
Vsi proizvajalci aluminija v svetu da-
nes pridelujejo velike izgube in razen
rezanja stro{kov nam ne preostane
druga kot ~akanje, kaj se bo zgodilo na
svetovnih borzah. Na vmesni ~as pa
gledam kot na prilo`nost, da izpilimo
vse procese do maksimuma.

Zelo si se izkazal pri pripravi Talu-
movega prodajnega kataloga. Ti
pisanje in urejanje dokumentov
le`i?

@e od {tudentskih ~asov dalje se
ukvarjam s pisanjem ~lankov za razli~-
ne revije. Sodeloval sem z revijami
Mladina, Podjetnik, Kapital, Maribor-
~an in z ra~unalni{ko revijo T3. Pisal
sem o temah iz financ, marketinga,
podjetni{tva, skratka s podro~ij, ki so
me zanimala. To pisanje mi pomaga
tudi pri vsakdanjem delu, ko je treba
na preprost na~in razlo`iti kak{no
stvar. Je pa to krvavo delo in ga ilus-
triram s prispodobo: ~e ho~e{ pisati o
~ebelah, mora{ vedeti ve~ kot ~ebelar-
ji. Prebrati je treba veliko gradiva, da
sestavi{ eno stran, zato kar hitro raz-
berem, kdaj se nekdo potrudi, ko na-
pi{e dober ~lanek, kdaj pa gre samo za
polnjenje strani.

Aleksandra Jelu{i~ je zapisala v
pravkar objavljeni kolumni: »@iv-
ljenje je narejeno po nekih naravnih
zakonitostih, in ~e si jemljemo ve~,
kot nam pripada, se zna vi{ek obr-
niti proti nam. Ali lahko odkrito
u`ivamo v stvareh, za katere vemo,
da nam ne pripadajo in nam nikoli
ne bodo.« Kako bi komentiral to
misel?

Ta vi{ek se nam `e obra~a – civilizaci-
ji kot celoti. Pretirana potro{nja, kapi-
talizem, izkori{~anje naravnih virov so
rezultat tega jemanja. Odkrito `e

»Vsi proizvajalci aluminija 
v svetu danes pridelujejo
velike izgube in razen 
rezanja stro{kov nam 
ne preostane druga kot
~akanje, kaj se bo zgodilo
na svetovnih borzah.«
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u`ivamo v teh stvareh, gre za nek pre-
sti`, ki ga je treba pokazati pred drugi-
mi, je pa to u`ivanje v materialnih
dobrinah prazno. To praznino pa pol-
nimo s kupovanjem novih stvari. In
krog je sklenjen.

Ali nam lahko pove{ kaj o `ivljenju
zunaj tovarne?

Sem poro~en in imam dva sinova.
Starej{i Jo{t je star tri leta, mlaj{i Ja{a
pa dve leti. Z `eno Valentino, ki je u~i-
teljica, sva pred tremi leti dokon~ala
hi{o v Gaju pri Pragerskem na parceli
`eninih star{ev. Sem kar ponosen, da
je gradnja trajala manj kot leto in pol
in da smo se lahko hitro preselili iz
ene sobe v lastno hi{o, na svoje. 

Tako si {el `ivet z obronka Sloven-
skih goric na Dravsko polje. Ali je
to spremenilo na~in `ivljenja?

Ne preve~. Pa vendar, Dravsko polje
{ele sedaj, ko sem zaklju~il z gradnjo
in z otro{kimi plenicami (no, to {e ni
~isto gotovo), bolje spoznavam na
kolesu, ~esar neko~ nisem po~el. Do-
dal bi {e eno zanimivo anekdoto: ko
sem na poslovilni zabavi v prej{njem
podjetju povedal, kam grem, mi je so-
delavka rekla: »A, ~e pa gre{ v Talum,
se bo{ moral za~eti ukvarjati s {por-
tom, tam so vsi {portniki.« In sem
rekel: »Ja, pa kaj {e!« Zare~enega kru-
ha se najve~ poje. Moram re~i, da si `e
grizem kolena na kolesu – vsako
nedeljo se ob {estih zjutraj odpravim
na pot, v{e~ mi je mirna narava, ko {e
vse spi in ~lovek la`e zbere misli.

Ali za konec lahko s svojimi bese-
dami opi{e{ Talum, kot ga ~uti{?
Ne samo kot strokovnjak, ampak
morda podobno, kot gledajo otroci
na tovarno, ko jih vsako leto pova-
bimo in nam svoje vtise na hitro
nari{ejo, zapi{ejo, povejo …? 

Do podjetja ~utim veliko spo{tovanje,
in to do vsega dose`enega in do ljudi,
ki so tukaj ustvarjali v preteklosti in
ustvarjajo {e danes. Urejenost zelenic,
dreves, {tevilne umetni{ke slike, kipi,
spo{tovanje preteklosti tovarne, vse to
pri~a o neki duhovni kulturi, o kateri
sem govoril `e zgoraj in ki se odra`a v
odnosih med ljudmi. Vesel sem, da
sem lahko del te zgodbe.x
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LLeettooss  ssmmoo  nnaa{{  ~~aassooppiiss  `̀ee  ttrreettjjii~~  pprrii--
jjaavviillii  zzaa  nnaaggrraaddoo  PPaappiirruuss  22000099,,  kkii  jjoo
ppooddeelljjuujjee  SSeekkcciijjaa  zzaa  iinntteerrnnoo  kkoommuunniiccii--
rraannjjee  SSlloovveennsskkeeggaa  ddrruu{{ttvvaa  zzaa  ooddnnoossee  zz
jjaavvnnoossttmmii.

Tekmovali smo v treh kategorijah: za
~asopis kot celoto, za najbolj{o na-
slovnico in najbolj{o fotografijo. Zma-
gali smo v kategoriji za najbolj{o na-
slovnico (med petimi prijavljenimi) in
zasedli tretje mesto v kategoriji za naj-
bolj{o fotografijo (spet med petimi pri-
javljenimi), v najpomembnej{i kate-
goriji, za najbolj{i interni ~asopis, pa
smo bili med petnajstimi prijavljenimi
enajsti. Bolj kot mesto na lestvici je
pomembno, da smo v primerjavi z
letom 2007 dobili deset to~k ve~ in se
tako zelo pribli`ali profesionalnim
ekipam iz Gorenja, Krke Telekoma in
drugim, ki so bile na prvih mestih. Pri
tem je treba poudariti, da ~lani `irije
vedno bolj spoznavajo in cenijo na{o
izvirno sporo~ilnost in poslanstvo
Aluminija, kar smo tudi posebej
poudarili v prilo`eni izjavi za javnost.
Seveda vsi vemo, da to ni najve~, kar
lahko naredimo, in {e naprej bomo
delali z mislijo: »Bodi to, kar si, ne
tisto, kar `elijo videti drugi.«
Za nagrajeno naslovnico moramo naj-
prej ~estitati avtorju Srdanu Mohori~u,
ki je avtor fotografije za novoletno {te-
vilko. Naj povemo, da naslovnice nas-
tajajo na osnovi dogovorov v uredni{t-
vu in da so vsebinsko odvisne od
glavne teme za vsakokratno {tevilko.

Dogovarjamo se tudi o kon~nem
oblikovanju in besedilu na naslovnici.

IIzzjjaavvaa  zzaa  PPaappiirruuss  22000099

»^lani uredni{kega odbora in delavci
tovarne Talum, d. d., iz Kidri~evega
smo se razveselili novice o tem, da je
decembrska {tevilka Aluminija iz leta
2008 prejela Papirusovo nagrado za
najbolj{o naslovnico v kategoriji to-
varni{kih glasil. 
Ob tem `elimo povedati, da ima najve~
zaslug avtor Srdan Mohori~, ki je
uspe{no nasledil priznanega mojstra
fotografije Stojana Kerblerja, ~igar
umetnine, nastale v bogati zgodovini
Taluma, prilo`nostno objavimo. Poleg
tega je treba omeniti, da smo v
Talumu, kljub modernizaciji celotnega
procesa proizvodnje aluminija, ohra-
nili mnoge unikatne naprave in z novi-
mi posegi obogatili arhitekturo prosto-
ra, ki vzbuja zanimanje obiskovalcev,
zlasti strokovnjakov, umetnikov in
zgodovinarjev. Mohori~ je za decem-
brsko {tevilko ~asopisa izbral prazni~-
ni motiv, kjer je poleg svetle~ih novo-
letnih lu~k viden novi obelisk, delo
akademskega oblikovalca, profesorja
Vladimirja Pezdirca. V ozadju fotogra-
fije je vidna upravna zgradba, delo
znanega arhitekta Danila Fürsta, Ple~-
nikovega u~enca, ki je sodeloval pri
gradnji tovarne. To Fürstovo umetni-
no, ki jo je ob gradnji obiskoval tudi
Ple~nik, je arhitekt Zadravec obnovili v

izvirni obliki in ji tako po petinpetde-
setih letih ohranil vso lepoto.
Veseli nas, da so to spoznali tudi ~lani
Sekcije. Ob tem pa `elimo omeniti, da
to ni edina odlika na{ega ~asopisa, saj
smo kulturo, znanje, izvirnost in
~love{ki pristop bolj usmerili na vse-
bino in sporo~ilnost z `eljo, da ohra-
njamo `e tradicionalno dobre odnose
med zaposlenimi. Zato se zahvaljuje-
mo ~lanom Sekcije, ki so to spoznali
in tem vrednotam dali visoko oceno.
Nam v spodbudo, `ivljenju pa v vese-
lje.«

Komentar SSrrddaannaa  MMoohhoorrii~~aa:
Moja prisotnost s fotografijo v na{em
~asopisu je, upam, opazna zadnja tri
leta. Fotografiranje tovarne, njene
arhitekture, tehnolo{kih procesov,
zaposlenih in dogodkov je velik izziv.
Prepri~an sem, da imam veliko sre~e,
da lahko to po~nem jaz. Fotografija je
moj hobi, ki mi vzame ve~ino ~asa, in
posve~am se ji z velikim veseljem in
entuziazmom.
Upam, da je med bralci ~asopis spre-
jet bolje, ~e je ob ~lanku ali na na-
slovnici fotografija, ki je sporo~ilna,
informativna, aktualna in tudi likovno
ustrezna.
Vesel sem, da so na tekmovanju za
najbolj{o naslovnico opazili in nagra-
dili na{o. Nagrada nas bo vse, ki so-
delujemo pri nastajanju ~asopisa, {e
bolj spodbujala k raznolikosti in dvigu
kakovosti na{ega Aluminija.x

Nagrada za najbolj{o naslovnico 
pripadla Aluminiju

ALUMINIJ

IVO ERCEGOVI]
FOTO: SRDAN MOHORI^

Seveda vsi vemo, da to ni
najve~, kar lahko naredimo,
in {e naprej bomo delali z
mislijo: »Bodi to, kar si, ne
tisto, kar `elijo videti drugi.«
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Naenkrat smo zasli{ali zavijajo~ zvok,
{e najbolj podoben ogla{anju policij-
ske sirene. V sobo je privihrala za nas
takrat {e prava policistka, v pravi poli-
cijski uniformi, s pravo policijsko ka-
po na glavi in s temnimi son~nimi
o~ali. Kot v kakem ameri{kem filmu.
Cilj njenega naskoka je bil seveda na{
Slavko Lovren~i~, ki je tisti dan skupaj
z nami prestajal poslovilno zabavo v
ribi{kem domu v Rogoznici pri Ptuju.
In ker odhaja v novo slu`bo v policijo,
je bilo popolnoma logi~no, da v za-
bavnem programu sodeluje tudi poli-
cija. Policistka je izza pasu potegnila
prave policijske lisice in Slavka vkle-
nila. Nato mu je prebrala njegove pre-
kr{ke in pravice in …
Nekako se mi je zdelo, da poznam to
»policistko«. V prvem trenutku nisem
»pogruntal«, od kod, a hitro sem jo
prepoznal: bbiillaa  jjee  VVeessnnaa  MMaasstteenn  iizz
pprrooiizzvvooddnnjjee  uulliittkkoovv..
In prav njo vam danes predstavljamo.
Razlogov za to je ve~. Poleg tega, da
dela v Talumu v proizvodnji ulitkov, se
ukvarja {e s celo vrsto dejavnosti.
Gremo po vrsti. 
Vesna je na Ptuju najprej kon~ala gim-
nazijo. Nato je naredila srednjo pro-
metno {olo v Mariboru. Po njej je
kon~ala visoko prometno {olo na Fa-
kulteti za pomorstvo in promet, smer
tehnologija prometa. In ker je hotela
biti in{truktorica, bolje re~eno, preda-
vateljica prometnih predpisov v {oli za
nove {oferje (temu v~asih re~emo
teorija), je naprej kon~ala pedago{ko

akademijo, nato pa {e {olo za in{truk-
torje in predavatelje cestnoprometnih
predpisov.
V Talumu dela torej v DE Ulitki kot ko-
mercialistka. Sodeluje pri prodaji
ulitkov, re{uje reklamacije, v zadnjem
~asu, ko v enoti nimajo tajnice, oprav-
lja {e tajni{ke in administrativne po-
sle. Sodelovala je tudi pri pripravi sej-
mov livarstva, kjer smo se predstav-
ljali potencialnim kupcem.
@ivi v Mariboru in tam tudi predava
teorijo prometnih predpisov. Vsak dan
dve uri pripravlja slu{atelje na teo-
reti~ni del {oferskega izpita. Izpite tudi
sama izvaja. Na mesec se zvrstita dve
skupini bolj ali manj mladih slu{atel-
jev. Med njimi tudi so tisti mladi
slu{atelji, ki `elijo `e pri 14 letih

opraviti izpit za skuterje. Saj vemo: ~e
ima skuter motor z ve~ kot 50 ccm
prostornine, je za vo`njo z njim po-
treben izpit. Vesna meni, da je 14 let
premalo in da taki mladci {e ne bi
smeli voziti takih motorjev. Vpra{al
sem jo, kaj meni o prometni varnosti v
Sloveniji, Mariboru, Ptuju … Preda-
vatelji in in{truktorji se zelo trudijo
predvsem z mladimi. @elijo spremeni-
ti njihovo miselnost. @elijo jih ozaves-
titi o nevarnostih v prometu. Vsi vemo,
da je predvsem z motorji najve~ pro-
metnih nesre~. Mladi so tudi povzro~i-
telji veliko nesre~ z avtomobili. Z
druga~no miselnostjo bi marsikaj od
tega morda lahko prepre~ili.  
Je pa bistvena razlika, ~e opravlja{
vozni{ki izpit na primer v Mariboru ali
na Ptuju oziroma v kakem drugem
manj{em mestu. Promet v Mariboru je
zelo zapleten. Vozniki morajo obvla-

dati vse vrste vo`nje. Po avtocesti,
hitri cesti, po enosmernih ulicah, po
kro`i{~ih in tako imenovanih turbo
kro`i{~ih, ki jih na Ptuju {e nimamo.
In na teh vozi{~ih tudi opravljajo iz-
pite. Vsi drugi, ki izpit opravljajo v
manj{ih mestih, ki takih prometnic v
bli`ini nimajo, se morajo teh ve{~in
nau~iti {ele, ko `e imajo {oferski izpit.
Druga, morda {e bolj zanimiva Vesni-
na dejavnost je sodelovanje v dru{tvu
Cesarsko-kraljevi Ptuj. V njem sode-
luje `e sedem let. Od letos je njegova
predsednica ali po srednjeve{ko vice-
dom. Dru{tvo je ustanovilo osem bolj
ali manj poznanih Ptuj~anov, med
njimi tudi njeni star{i. Dru{tvo je lju-
biteljsko in neprofitno. Ime Cesarsko-
kraljevi Ptuj se navezuje na obdobje

oziroma ~as iz zgodovine Ptuja po letu
1555, ko je postalo cesarsko-kraljeva,
de`elno-kne`ja last. Obdobje, v kate-
rega se dru{tvo obla~ilno uvr{~a, sega
od leta 1555 do konca 16. stoletja.
Dru{tvo je izbralo dovolj {irok razpon,
v katerem se odra`a pestrost grajske
obla~ilne podobe do bogate me{~an-
ske, ki so jo na eni strani kazali nem-
{ki, na drugi pa italijanski trgovci, in v
katerem se lahko razvrstijo tudi vsi
drugi socialni sloji. Dru{tvo ima tudi
svoj grb. V njem sta zmaj in sidro, ki
se najdeta tudi v grbu gospodov Ptuj-
skih. Na grbovnem {~itu sta v dveh, z
diagonalo lo~enih delih polja sidro in
zmaj; na levi spodnji strani je navzdol
obrnjeno sidro in na desni zgornji
strani zmaj. Sidro in zmaj sta povzeta
iz {~ita ptujskega patrona sv. Jurija.
Sidro predstavlja Jurijev kri`, zmaj pa
po{ast, ki je bila v~asih upodobljena

Vesna

REPORTA@A

DARKO FERLINC
FOTO: SRDAN MOHORI^

»Druga, morda {e bolj 
zanimiva Vesnina dejavnost
je sodelovanje v dru{tvu
Cesarsko-kraljevi Ptuj.«
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kot ka~a in jo je sv. Jurij premagal. Iz
tega {~ita se je kasneje razvil ptujski
grb. Pe~at se je s ~asoma po{kodoval,
zaradi spreminjanja pisarni{kih potreb
in poslovanja se je tudi njegova oblika
vedno bolj poenostavljala in izgubljala
svojo srednjeve{ko podobo. Celo
postavno podobo je zamenjala upodo-
bitev sv. Jurija od pasu navzgor. Nato
je izginil {e sv. Jurij in tako se je v
grbu uveljavil le {e Jurijev kri`, ki ga je
vsakokratna oblast spreminjala in
obdajala z najrazli~nej{imi dr`avnimi
simboli.
Letos je dru{tvo izvedlo `e 5. srednje-
ve{ko Jurijevo tr`nico, s katero obuja
spomin na sv. Jurija, za{~itnika Ptuja.
Glavna prireditev, ki jo organizira, pa
so prav gotovo Ptujske grajske igre.

Letos bodo `e sedme po vrsti. 
Ko smo delali reporta`o, je potekal `e
~etrti srednjeve{ki otro{ki tabor. Traja
tri dni. Na njem otroci spoznavajo naj-
razli~nej{e srednjeve{ke zanimivosti:
u~ijo se srednjeve{kih plesov, me~e-
vanja in spoznavajo srednjeve{ko oro`-
je in opremo (oklepe, {leme, veri`ne
srajce …), streljajo s samostrelom in
spoznavajo statve in tkanje. In {e in {e.
[e jedilnik je srednjeve{ki. 
Vzdu{je na travi za grajsko `itnico je
bilo ve~ kot prijetno. Bilo je spro{~u-
jo~e. Vsi so nekaj po~eli. Eni otroci so
poslu{ali »predavanje« o oro`ju in
vite{ki opremi, drugi so delali son~ne
ure, tretji … ^eprav mi nikoli ni v{e~,
da otroke u~imo kar koli o oro`ju, v
tem primeru o me~ih in me~evanju,
kar je pravzaprav pretepanje, se mi je
tokrat zdelo vse tako otro{ko igrivo.
Nobene agresivnosti ni bilo v otrocih.

^eprav je bil »vitez«, ki jih je u~il
osnovnih ve{~in me~evanja, kar oster.
Za konec sem dodal {e odstavek o
dvoro~nem me~u, ki me je na gradu v
otro{kem taboru najbolj pritegnil.
Z razvojem mo~nej{ih oklepov so se
morali oja~ati tudi me~i. Z za~etnih
0,80–1,0 metra so se najprej podalj-
{ali na 1,1–1,3 metra in nato tudi do
1,9 metra. Tako dolg me~ je zahteval
eno in pol- oz. dvoro~no rabo ter je
(tudi ~e ni presekal oklepa) ob
mo~nem udarcu povzro~il resne
notranje po{kodbe (tope po{kodbe).
Dvoro~ne me~e, ki jih pogosto vidimo
na upodobitvah najemnikov (Landsk-
necht), so izdelovali `e v srednjem
veku, vendar niso bili namenjeni za
uporabo v boju. Njihov namen je bil

predstavitev, pogosto so bili razstav-
ljeni, uporabljali so se deloma tudi za
izvr{itev smrtnih obsodb (obglavlje-
nje). V ~asu tridesetletne vojne so jih
sku{ali uporabiti, vendar brez poseb-
nega uspeha. Bili so predolgi in pre-
nerodni za uspe{no uporabo na boj-
nem polju. (http://sl.wikipedia.org/wi-
ki/Me %C4%8D)
Do sedaj sem napisal `e kar nekaj re-
porta`. Predvsem o ljudeh, ki poleg
tega , da delajo v »fabriki«, po~nejo {e
kaj drugega. In v ve~ini primerov so
zanimivi. Od njih se lahko u~imo. Ob
njih lahko u`ivamo. Ob njih nam ni
dolg~as. Meni se zdijo »eni taki mali
prese`ki«. In tudi Vesna je taka.x
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Najbolj{e 
fotografije
tega meseca

FOTOGRAFSKA STRAN

Lepena. Foto: Stanko Jus. Poto~ka Zijalka. Foto: Stanko Jus.

^oln. Foto: Lidija Kosi. Jadran. Foto: Lidija Kosi.

Slika za {tiri ~ebelje pike. Foto: Ivo Ercegovi}.
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VV  zzaaddnnjjii  pprriillooggii  LLiissaaccmmaarrkkeettiinnggeekksspprree--
ssaa  jjee  AAllee{{  LLiissaacc  zzaappiissaall::  »»VV~~eerraajj  sseemm
nnaa  ssvvoojjeemm  {{ee  nnee  {{ttiirriilleettnneemm  ssiinnuu
oopprraavviill  mmaajjhheenn  mmaarrkkeettiinn{{kkii  eekkssppeerrii--
mmeenntt  ……  MMaall~~eekk  ssii  jjee  zzaa`̀eelleell  ssookkaa..  JJaa--
bbooll~~nneeggaa..  SS  ssllaammiiccoo!!  KKeerr  sseemm  ssee  rraavv--
nnoo  uusseeddeell  nnaa  kkaavv~~  iinn  vv  rrookkee  vvzzeell  rreevviijjoo,,
sseemm  mmuu  rreekkeell,,  nnaajj  mmaalloo  ppoo~~aakkaa..
AAmmppaakk  oottrrooccii  nneerraaddii  ~~aakkaajjoo  ……  KKeerr  nnii--
sseemm  ttaakkoojj  uubbooggaall,,  jjee  ddee~~eekk  ssvvoojjoo
zzaahhtteevvoo  vv  nnaasslleeddnnjjiihh  ppeettnnaajjssttiihh  mmiinnuu--
ttaahh  ppoonnoovviill  {{eessttiinn{{ttiirriiddeesseettkkrraatt!!  ((»»TTaattii,,
ssookk!!««  ……  »»@@eejjeenn  sseemm..««  ……  »»DDaajj  mmii
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Verjetno ni treba posebej razlagati, da
se je mal~ku v {estin{tiridesetem pos-
kusu trud bogato obrestoval in je od
svojega tatija dobil jabol~ni sok s
slamico. Ravno sredi razmi{ljanja o
tem, da je marketing torej v domeni
mal~kov, ki ko odrastejo, ve~inoma
izgubijo smisel za marketin{ko »izsil-

jevanje«, ki je v kapitalizmu tako `ele-
na lastnost, zagledam svojega ma~ka,
ki sedi pred zaprtimi vrati balkona, me
naivno gleda, zraven pa spu{~a
»mijavkajo~e« pro{nje. Barva in glas-
nost mijavkanja se stopnjujeta, ker
zdaj ve, da sem ga opazila, in ~e ga
gledam, vse ka`e, da bo po~asi pre{el
mojo toleran~no mejo potrpe`ljivosti
in bo dosegel svoje. Vendar tokrat ne
popu{~am in zazdi se mi, da je ta sivi
»repko« svojo zahtevo ponovil ve~ kot
{estin{tiridesetkrat in verjetno bi {e
kar nadaljeval, ~e ne bi bili moji `ivci
`e na~eti in sem mu naposled dovolila
pokukati na balkonsko razko{je.
Ali ljudje delamo napako, ko `elimo
biti vljudni in svojih `elja, zahtev in
pri~akovanj ne izra`amo na glas? Ali je
dovolj, da smo v slu`bi marljivi, da
doma skuhamo dobro kosilo, da pokli-
~emo prijatelja in upamo, da bodo na{
{ef, partner in prijatelj iz na{ih dejanj
razumeli, kaj si `elimo, kaj od njih
zahtevamo, kaj pri~akujemo?
Komunikacija je vedno zelo zapletena,
in tudi ~e komuniciramo z ljudmi, ki so
nam doma~i in blizu, gre vedno za
nekak{en komunikacijski marketing,
saj se ves ~as trudimo, da bi nas
nasprotna stran razumela in upo{te-
vala. Se vam ne zdi, da je kapitalizem
`e tako visoko zavihal svoje rokave, da
ni ve~ prostora za navidezno srame`-
ljivost, bonton in la`no zadr`anost, ker
si bodo vsi tisti, ki  si upajo izra`ati
svoje `elje, zahteve in pri~akovanja,
prilastili na{ vlo`eni trud in se jim bo
zdelo to povsem samoumevno, ker pa~
nismo povedali, da je to na{ sok s

slamico in da si mimogrede `elimo {e

smetano na kavi? Zazrite se v va{ega

mal~ka in v va{ega hi{nega ljubljen~ka

in se iz njunih zahtev nekaj nau~ite. ^e

bo va{a pro{nja prvi~ zadela na zaprta

vrata, boste drugi~ malce obrnili

zahtevo ali pa jo zavili v kak drug

papir~ek in dekorirali z ma{nico …

Saj ni pomembno! Pomembno je, da v

{estin{tiridesetem poskusu dobimo

to, za kar smo garali. Imamo pravico

vzeti ve~, kot nam pripada? Tu gre

predvsem za moralno dilemo. @ivlje-

nje je narejeno po nekih naravnih zako-

nitostih, in ~e si jemljemo ve~, kot

nam pripada, se zna vi{ek obrniti proti

nam. Ali lahko odkrito u`ivamo v

stvareh, za katere vemo, da nam ne

pripadajo in nam nikoli ne bodo?

Hmmm … Dvomim. Prej ko slej se bo

na{el kak{en ~rvi~ek, ki nas bo za~el

lepo razjedati od znotraj navzven, da

se bomo vpra{ali, kaj nam je tega

treba. Ves dan `e razmi{ljam o pri-

jateljici. V~asih sem se ~udila njeni

predanosti delu, razdajanju, pomo~i

drugim. A ljudje samo jemljejo. Njiho-

ve zahteve v~asih ne poznajo meja in

jemljejo ve~, kot jim pripada. Kot da bi

lahko skladi{~ili tujo energijo in se z

njo napajali celo `ivljenje. In ~lovek, ki

daje, ki si prizadeva, ki je lojalen, pri-

~akuje, da njegov trud ne bo prezrt. Da

bodo ljudje nekega dne opazili vse to

prizadevanje in iz dejanj sklepali o nje-

govih `eljah, pri~akovanjih in zahte-

vah. A to se nikoli ne zgodi. Ko te `iv-

ljenje iz~rpa, so redki tisti, ki bodo

potrdili tvoja velika prizadevanja in

spoznali, da je zdaj tisti trenutek, ko

morajo tudi sami nekaj dati, saj so ves

~as samo jemali. Lahko bi rekli, da gre

za motnjo v komunikacijskem mar-

ketingu. Ker smo neupravi~eno prezrti.

In ~e va{a pro{nja pri {efu, partnerju in

prijatelju ne zale`e niti {estin{tiri-

deseti~, je ~as, da po`rete svoj ponos

in svoje `ivljenje postavite na tehtnico.

Morda je ~as, da preusmerite napore v

drugo smer ali pa stopite korak nazaj.

Tam boste na{li sami sebe s kupom

`elja, ki ~akajo, da jih izpolnite. A ne

drugim, sebi.x

Marketing v domeni mal~kov
in mijavkajo~ih ma~kov

KOLUMNA

ALEKSANDRA JELU[I^
FOTO: SRDAN MOHORI^
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Varovanje okolja

FOTO: SRDAN MOHORI^
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V sredo, 24. 6. 2009, je na keglji{~u
Drava na Ptuju potekalo keglja{ko po-
sami~no prvenstvo Taluma, njegovih
h~era in Silkema. Tekmovali smo po
novih keglja{kih pravilih na 120 lu~a-
jev (60 na polno in 60 na ~i{~enje).
Tekmovanja se je udele`ilo devetnajst
sodelavcev, spet pa so razo~arala dek-
leta, saj se niti ena sodelavka ni opo-
gumila, da bi sodelovala v tem sicer
gara{kem {portu. Upamo, da bo v pri-
hodnosti druga~e. 
Tudi v tem {portu veljajo dolo~ena
pravila in sojenje na tekmi sta dobro

opravila na{a sodelavca Miran Ha-
ladeja in Miran Ritonja, ki je tekmo-
vanje vzorno organiziral. Obema
sodelavcema iskrena hvala. 
Zahvala gre tudi Upravi dru`be in sin-
dikatu za pomo~ pri izvedbi tekmova-
nja.
Na koncu je vredno omeniti, da je
ekipa Taluma dosegla zelo dobro tret-
je mesto na ob~inskem tekmovanju v
borbenih igrah med 24 kro`ki. ^estita-
mo!x

V soboto, 23. 5. 2009, so v Slovenski
Bistrici potekale VI. letne igre SKEI.
Organizirala jih je komisija za {port in
rekreacijo, udele`ilo pa se jih je ve~
kot tristo ~lanov sindikata kovinarjev.
Med njimi je bila tudi na{a mala ekipa. 
Tekmovali smo v malem nogometu,
pikadu, namiznem tenisu, odbojki,
vle~enju vrvi in suvanju kamna. Vse
razen tekmovanja v malem nogometu
je potekalo v smislu dru`enja. Prav
vle~enje vrvi in suvanje kamna sta
med udele`enci izzvala veliko smeha
in dobre volje. 
^eprav je prevladovalo dru`enje, smo
zaznali kar precej tekmovalnega duha,
zato niso izostali zelo dobri rezultati.
Po posameznih disciplinah se je na{a
ekipa uvrstila na naslednja mesta:

mali nogomet 3. mesto
pikado – `enske 5. mesto
pikado – mo{ki 5. mesto
vle~enje vrvi 3. mesto
suvanje kamna 1. mesto 
Ekipna uvrstitev je bila nekoliko
slab{a, ker je veljal proporcionalni si-
stem to~kovanja, nas pa je bilo, kot
sem `e omenil, malo. Tako je ekipa
Gorenja iz Velenja, ki je {tela okrog
100 tekmovalcev in udele`ence v vseh
disciplinah, imela neprimerno ve~
mo`nosti za ekipno zmago kot ekipa
Taluma, ki je {tela 20 ~lanov in ni tek-
movala v vseh disciplinah. Kljub
vsemu smo pristali na skupnem ~e-
trtem mestu od petnajstih ekip, kar
sploh ni slaba uvrstitev na republi{ki
ravni.x

Kegljanje za pokal
»SKEI – Talum 2009«

SINDIKAT

MILAN FAJT
FOTO: ARHIV SINDIKATA SKEI

1. mesto Borut Peter{i~ Silkem 505 podrtih kegljev
2. mesto Miran Ritonja DE Rondice 500 podrtih kegljev
3. mesto Stane Horvat DE Gnetne zlitine 470 podrtih kegljev

Letne igre SKEI
v Slovenski Bistrici

Borut Peter{i~, Stane Horvat - Cigo, Miran Ritonja

Milan Dreven{ek

Udele`enci iger

Nogometna selekcija Taluma

Prvi trije uvr{~eni, ki so prejeli pokale:

MILAN FAJT
FOTO: ARHIV SINDIKATA SKEI
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SSLLOOVVAARR^̂EEKK:: SAITO – JAPONSKI SMU^ARSKI SKAKALEC (HIROYA, 1970),
SINAN – KOSOVSKI PISATELJ (HASANI, VETER IN HRAST), ILJA@ – SLOVEN-
SKI VOZNIK RELIJA (GA[PER), AREOSTIL – TRI IN POL [IROK RAZMAK DOL-
NJEGA PREMERA STEBRA, MED POSAMEZNIMI STEBRI V VRSTI (ARHITEK.),
BENETTO – VRSTA OZIMNE TRITIKALE (HIBRID MED P[ENICO IN R@JO),
@ABER – ZDRAVILNA RASTLINA, MADRON[^ICA.

KRI@ANKA
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